
ROMÂNIA
JUDEŢUL MARAMUREŞ
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI BĂIUŢ

PROCES VERBAL

încheiat azi 24.08.2022 cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local al comunei 
Băiuţ. La şedinţă mai participă şi dna primar Maciuc Viorica, dna viceprimar Pintea Cecilia. dl 
administrator Raţ Alexandru dl Petruska Albert invitaţi.

în urma apelului nominal făcut de d-1 secretar Pop Aurelian rezultă că sunt prezenţi 
toţi consilierii.

Se trece la alegerea preşedintelui de şedinţă. Se constată că, luându-se în ordine 
alfabetică, urmează ca preşedinte de şedinţă pentru luna august d-na consilier Chifor Angela.

D-na preşedinte de şedinţă prezintă şi supune la vot următorul proiect de ordine de zi:
1. Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii unui contract de comodat privitor la 

unele echipamente medicale;
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea solicitării prelungirii Scrisorii de garantare la 

FNGCIMM SA IFNnr. 280/11.07.2017;
3. Proiect de hotărâre privind modificarea preţului lemnului de lucru pe anul 2022 stabilit 

prin H.C.L. Băiuţ nr. 45/2022
4. Proiect de hotărâre privind aprobarea achiziţionării serviciilor de evaluare a unor utilaje 

şi vânzarea acestora prin licitaţie publică
5. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local pe anul 2022;
6. Diverse;

Dna primar propune completarea ordinii de zi cu un proiect de hotărâre privind 
radierea unui număr cadastral. Ordinea de zi completată este aprobată cu unanimitate de voturi.

Se dă citire procesului verbal al şedinţei anterioare proces verbal care este aprobat cu 
unanimitate de voturi.

Se trece la primul punct de pe ordinea de zi.
Dl secretar prezintă proiectul de hotărâre. Spune că echipamentele medicale primite ca 

donaţie pot fi folosite doar prin intermediul unui furnizor autorizat de servicii de sănătate, 
singurul astfel de furnizor fiind cabinetul medical dr. Fernea Monica. Aceasta a solicitat 
încheierea unui contract de comodat privitor la echipamentele medicale existente. 
Echipamentele vor continua să rămână ale noastre doar că vor fi folosite în mod gratuit de către 
cabinetul medical.

Se trece la vot şi cu unanimitate de voturi este aprobată această hotărâre.
Se continuă cu prezentarea proiectului de hotărâre privind prelungirea Scrisorii de 

garantare la FNGCIMM SA IFN nr. 280/11.07.2017.
Dl secretar prezintă acest proiect de hotărâre. Spune că în anul 2017 odată cu semnarea 

contractelor de finanţare pentru proiectul de reabilitare a căminelor culturale ni s-a acordat un 
avans de 1.000.000 de lei pentru aceste lucrări. Avansul a fost garantat printr-o scrisoare de



garanţie bancară emisă de FNGCIMM, scrisoare a cărei valabilitate trebuie prelungită anual 
până la finalizarea lucrărilor.

Se trece la vot şi cu unanimitate de voturi este aprobată această hotărâre.
Se trece la discutarea proiectului de hotărâre privind modificarea preţului lemnului de 

lucru pe anul 2022 stabilit prin H.C.L. Băiuţ nr. 45/2022.
Se dă citire proiectului de hotărâre. Dl secretar prezintă adresa OS Strîmbu Băiuţ prin 

care solicită modificarea preţului lemnului de lucru din partida 3125 din UP II, ua 116 motivată 
de necesitatea transportării acestui lemn din zona de exploatare în depozitul de lemn. Preţul 
lemnului de lucru din acea partidă va creşte cu 30 lei/mc.

Dl consilier Pop T spune că lemnul este oricum prea scump. Şeful de ocol nu va vinde 
lemnul şi o să rămânem cu el. nici măcar la preţ de lemn de foc nu o să se vândă.

Se poartă discuţii privitoare la acest subiect.
Se trece la vot şi cu 8 voturi pentru şi 3 abţineri este aprobată această hotărâre.
Se continuă cu proiectul de hotărâre privitor la de aprobarea achiziţionării serviciilor 

de evaluare a unor utilaje şi vânzarea acestora prin licitaţie publică.
Dna primar spune că a făcut o situaţie cu consumurile şi cu reparaţiile la utilaje. Citeşte 

cheltuielile cu piesele şi reparaţiile. Spune că de Duster este nevoie, însă taful nu are utilitate, 
pe graifer am cumpărat piese de 40.000 de lei şi tot nu merge cum trebuie, buldoexcavatorul nu 
are putere. Propune ca după întocmirea rapoartelor de evaluare să fie vândute utilajele de care 
nu avem nevoie.

Dl consilier Pop T întreabă cum vom ajuta pensionarii, cum le vom duce lemne dacă 
vindem grai ferul.

Dna primar spune că nu noi trebuie să ducem lemne, există firme specializate care au 
acest obiect de activitate. In 2 ani s-au băgat peste 40.000 de lei în reparaţii la graifer.

Dl consilier Prohaska crede că dacă se vinde buldoexcavatorul ar trebui să se ia altul. 
Cu un utilaj de acesta facem toate lucrările din comună. In campanie s-a spus că ajutăm oamenii 
iar acum vindem utilajele.

Dl consilier Pop T este de părere că nu se vrea să se facă nimic pentru comună. In alte 
părţi se duc lemnele cu tractorul sau căruţa numai la noi nu se poate. Toate duc la şeful ocolului 
iar noi nu putem face nimic, alţii câştigă şi nu noi.

Dl consilier Tudovan spune că în Budeşti au cumpărat un buldo nou şi face treabă, 
crede că ar trebui să vindem taful şi să luăm un buldoexcavator nou.

Cu această părere este de acord şi dl consilier Prohaska care spune că dacă vindem un 
utilaj ar trebui să cumpărăm altceva în loc.

Dl consilier Pop T spune că raba este bună pentru că nu avem cu ce transporta nici 
măcar piatra pe uliţe.

Dl consilier Butuza spune că degeaba vindem utilaje şi cumpărăm altele dacă nu sînt 
meseriaşi care să lucreze pe ele. Nu este angajat om pe buldo, nu răspunde nimeni se strică şi 
nu e nimeni vinovat. Activităţile acestea ar trebui externalizate.

Dl consilier Buda crede că trebuia de făcut asta de la început înainte de a băga bani în 
reparaţii la utilaje.

Se trece la vot pentru fiecare utilaj în parte.
Se înregistrează:
7 voturi pentru vânzarea tafului şi 4 abţineri. Dl consilier Prohaska spune că este pentru 

vânzare cu condiţia să se cumpere altceva în loc, un buldo nou.
9 voturi pentru vânzarea buldoexcavatorului şi 2 abţineri.
Privitor la graifer dl consilier Prohaska spune că ştie că nu e pra bun dar ar trebui să 

vedem dacă putem face totuşi ceva cu el.
Dna prim ar spune că nu putem  să-l băgăm  în SUM AL. nu îl putem  folosi noi.



Dl consilier Prohaska spune că e plină comuna de bătrâni. Chiar dacă noi ca primărie 
pierdem trebuie să ţinem de utilaje pentru că nu este nimeni care să ducă mai ieftin.

Dl consilier Butuza crede că ar trebui chemat şoferul să-l întrebăm dacă merge 
graiferul.

Dl consilier Buda spune că e şofer nu mecanic, nu are cum să-şi dea cu părerea. Când 
ai maşină mergi la service cu ea nu o repari tu.

Dna viceprimar spune că am făcut ITP. reparaţii la graifer pentru ca să se ducă lemne 
la oameni. Dar şoferul face o singură cursă pe zi pentru că e slab utilajul.

Dl consilier Buda întreabă cum a trecut ITP-ul dacă e aşa de slab graiferul.
A fost chemat dl şofer Perşa V care spune că s-au pus cauciucurile de pe graifer pe 

basculă. S-au făcut reparaţii, lucrează şi acum pe graifer.
Dna primar întreabă de ce se face o singură cursă pe zi iar dl Perşa spune că trebuie 

sortat lemnul şi asta durează. Macaraua e uzată, e mai slabă, ar fi fost bine dacă era una mai 
scumpă. Explică ce reparaţii s-au făcut şi cum s-a lucrat. încă mai sunt scurgeri la uleiul 
hidraulic.

Dl consilier Nicorovici crede că ar fi bine dacă s-ar mai putea folosi anul acesta să se 
mai ducă lemne.

Se cade de acord că se vor vinde doar taful şi buldoexcavatorul. pentru graifer se amână 
vânzarea.

Se trece la vot şi cu unanimitate de voturi ( 10 voturi pentru întrucât dl consilier Buda 
L a părăsit sala de şedinţe) este adoptată această hotărâre.

Se trece la proiectul de hotărâre privind rectificarea bugetului local pe anul 2022.
Dna viceprimar spune că rectificarea a fost discutată în comisia de specialitate şi a fost

avizată.
Dl consilier Butuza cere să se repete ca să se ştie despre ce este vorba.
Dna viceprimar explică unde s-au alocat banii. Pe stadion a fost montată încă o cameră. 

Se alocă bani pntru cabinetele medicale, iluminat stadion, am terminat stadionul acum putem 
să-l închiriem şi să facem bani.

Dl consilier Pop T spune că s-a pus camera fără să se ştie.
Dl consilier Pop C spune că a auzit că grupul social de pe stadion a fost făcut de 

motociclişti. el ştie că noi l-am făcut.
Dna primar spune că noi am făcut integral grupurile sociale din banii noştri, ei au 

primit doar o finanţare pentru organizarea evenimentului. Prezintă ce s-a făcut în ultimii 2 ani. 
Prezintă situaţia căminelor culturale din Strîmbu şi Poiană. S-a constatat că pereţii nu sunt drepţi 
şi trebuie refăcute zidurile, trebuie să facă modificările la proiect apoi AFIR-ul va aviza 
lucrările.

Şcolile din Strîmbu Băiuţ şi Poiana Botizii trebuie demolate, a fost expertul le-a văzut 
şi a spus că nu se mai poate face reparaţii, sunt deteriorate şi trebuie demolate.

Se trece la vot şi cu unanimitate de voturi este adoptată această hotărâre.
Se trece la proiectul de hotărâre privind anularea unui număr cadastral.
Dl secretar spune că dl topograf Nica a prezentat în şedinţa de comisie motivele pentru 

care este necesară anularea numărului cadastral.
A spus că acest număr cadastral nu a fost folosit şi nici nu mai poate fi folosit întrucât 

a fost atribuit demult.
Se trece la vot şi cu unanimitate este adoptată această hotărâre.
Se trece la ultimul punct -  diverse.
Dl consilier Butuza ridică problema licitaţiei din data de 24.08 privind închirierea 

spaţiului comercial din fosta bibliotecă. Dl secretar detaliază procedura de închiriere.



Dl consilier Prohaska prezintă o cerere prin care solicită acces la camerele din comună. 
Spune că în calitate de consilier consideră că are acest drept. Orice consilier local care doreşte 
ar trebui să aibă acces la camere.

Dl consilier Butuza spune că el nu doreşte să aibă acces la aceste camere.
Consilierii sunt de acord cu solicitarea d-lui consilier Prohaska.
Se poartă discuţii pe această temă. Dl secretar spune că se poate face un regulament 

privitor la camerele de supraveghere .
Dl consilier Pop C întreabă dacă se pot înmatricula remorcile, sunt cazuri când 

locuitori din Băiuţ au luat numere de Lăpuş. întreabă dacă se continuă măsurătorile pe Poiană 
iar dl secretar spune că o serie de măsurători sunt în lucru aproape finalizate şi avem şi alte 
contracte semnate.

Dna viceprimar spune că s-a majorat preţul la transportul deşeurilor cu aproape 100 de 
lei/tonă. Cere din nou să se facă colectare selectivă pentru că altfel va trebui să mărim taxele 
de salubritate.

Dl consilier Pop T întreabă dacă s-a rezolvat cu diferenţele la cantitatea de lemn de 
focpentru cei care au primit mai puţin iar dna viceprimar spune că s-a rezolvat.

Dl consilier Tudovan spune că a verificat el şi s-au dus lemne la metru unde au fost 
diferenţe. Cere să se rezolve cu drumul şi podul către dna Szenderak.

I se dă cuvântul d-lui Petruska Albert care este nemulţumit privitor la modul de 
acordare a lemnelor de foc. Spune că a crescut cu 30 de lei şi preţul lemnului de lucru. A spus 
şeful de ocol că dacă nu se va vinde lemnul la licitaţie se va da lemn de foc. Ar fi trebuit să se 
dea gratis lemnul de foc pentru pensionari. Preţul este foarte mare.

Dna primar spune că trebuie întrebat şi şeful de ocol privitor la preţuri pentru că ei 
lucrează cu lemnele nu noi.

Dl administrator Raţ spune că în luna manie a fost solicitat să fie administrator la cele 
2 firme pentru ca să poată fi închise. A solicitat să se numească o comisie de inventariere dar 
în afară de clădiri nu a găsit nimic. Dl Baştea i-a răspuns cu greu la telefon. A găsit documente 
până în anul 2014. are datorii cam de 650 milioane către Primărie. în toţi anii de activitate nu a 
adus nici un leu Primăriei, au lucrat numai în pierdere. Au cumpărat şi au vândut utilaje şi 
animale dar nimic legal. A găsit o listă de inventariere din anul 2020 cam de 2 miliarde valoare.

Din animalele care existau în perioada sărbătorilor de Paşti şi de Crăciun mureau miei 
şi porci. Există o datorie de 163.240 lei la ANAF plus cea de la bugetul local.

Dna primar spune cum s-a înfiinţat SC Băiuţ Serv SRL. ANAF-ul a adus proiectul de 
raport doar acum deşi controlul fusese făcut din noiembrie 2021. Ne-a stabilit nouă să luăm 
măsuri deşi era treaba lor să stabilească măsuri. A găsit un expert contabil care să facă expertiza, 
prejudiciul este estimat la 4 miliarde.

Se poartă discuţii pe această temă.
Nemaifiind alte probleme pe ordinea de zi se declară şedinţa închisă.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ 
CHIFOR ANGELA

SECRETAR GENERAL 
POP AURELIAN


